
Výročná správa seniorky DNS 

o živote seniorátu za rok 2022 prednesená na seniorálnom konvente DNS 

dňa 16. apríla 2023 v Hontianskej Vrbici 

 

1. Homiletický úvod 

Text: Ef. 5, 14b „Prebuď sa, ty, čo spíš, a vstaň z mŕtvych a zažiari ti Kristus.“ 

Vznešený konvent! 

Žijeme v čase po vzkriesení a v našej mysli veľmi silno rezonujú slová „Vstal, niet ho 

tu!“(Mk.16,6) Prežívame radosť, spolu so ženami a s učeníkmi, nad vzkrieseným Pánom, nad 

Jeho víťazstvom, nad tým, že porazil tmu hriechu a smrti, že vstal z mŕtvych. A keď sa 

pozrieme okolo seba, vnímame to tiež. Vidíme prebúdzajúcu sa prírodu. Vidíme ako všetko 

ožíva, rastie, vonia, bzučí - ako všetko okolo nás prekypuje životom. A tak: Pán Ježiš sa 

prebúdza k životu – aj príroda sa prebúdza k životu. A čo my? Čo naše zbory?  

V uplynulých týždňoch som čítala kňazské správy. Otvárala som ich s očakávaním a nádejou, 

veď všetky majú nadpis: Kňazská správa o ŽIVOTE Cirkevného zboru ECAV XY. 

No o niekoľko riadkov nižšie zrazu čítam: „Uvedomujeme si smutnú realitu, že aj náš 

cirkevný zbor postupne vymiera.“ „Aj v minulom roku si mnohí v našom zbore zatvrdzovali 

srdce voči Božiemu slovu.“ „Ľudia nemajú záujem o slovo Božie.“ „Počet účastníkov služieb 

Božích výrazne klesol.“ Atď, atď. Skoro v každej druhej správe len smútok a vzdychanie. 

A ja sa pýtam: Kde je ten život, ktorý priniesol Pán Ježiš? Kde je ten život, ktorý tu bol, keď 

sa zakladali naše zbory, keď sa stavali kostoly a nadšený Boží ľud sa nevmestil do chrámu? 

Kde je ten život, o ktorom sa hovorí v nadpise Kňazskej správy? 

Apoštol Pavel píše list Efezským z väzenia. A to tiež nie je nejaké živé a radostné miesto. 

Napriek tomu píše o svetle. O radosti. Hovorí, že veriaci, aj keď žijú vo svete plnom 

problémov, ťažkostí a tmy, patria tomu, ktorý je Svetlo. Ich životy sú osvetlené Bohom. Sú 

teda plní svetla a sú povolaní toto svetlo prinášať do životov ostatných ľudí. „Vy ste svetlo 

sveta,“ hovorí Pán Ježiš. (Mt.5,14) To znamená, že naše svetlo nemá svietiť len v nedeľu 

v kostole. Máme svietiť všetkým, hlavne tým vonku! Našim deťom, vnúčatám, susedom, 

priateľom. Svetlo je produktívne. Všimnite si účinok svetla na rast stromu alebo akejkoľvek 

rastliny v prírode. To svetlo ju priam vyťahuje zo zeme - to semienko klíči, rastie a prináša 

úrodu. Ak žijeme v Božom svetle, aj my rastieme a prinášame úrodu. A nielen to, ako svetlo, 

aj my pôsobíme rovnako na ostatných ľudí! Ak teda žijeme vo svetle, ak sme naplnení 

svetlom, ak sme svetlo, nemôže byť okolo nás tma! 

Preto vyslovuje Pavel akoby taký chválospev, keď hovorí: „Prebuď sa, ty, čo spíš, a vstaň 

z mŕtvych a zažiari ti Kristus.“ Toto slovo je pre nás upozornením, aby sme sa skúmali, lebo 

sú tu dva obrazy duchovne mŕtveho človeka: spíš ... z mŕtvych. Ak spíme, ak sa uspokojíme 

s tým ako to je, my a naše zbory umrieme. Jednoducho, smerujeme k smrti. Ak si teda 

myslíme, že svietiť znamená chodiť do kostola, je to málo. Je to ako skryť svoje svetlo pod 

nádobu. Lebo, akonáhle z kostola vyjdeme, naše svetlo zhasne. Nikto ho nevidí a nemá z neho 

úžitok. Sme mŕtvi. Nepochopili sme Boží zámer s nami. Premeškali sme príležitosť žiť pre 

Boha v prostredí tmy a zla.  

Preto Pavel hovorí: Prebuď sa ... vstaň z mŕtvych. Lebo Duch nás chce zmocniť k chvále, 

službe a svedectvu. A práve to je to, čo sa vytratilo z našich životov a zborov. Chvála, služba 



a svedectvo. A veľmi sa teším, že niektoré cirkevné zbory nášho seniorátu to pochopili! 

A Kňazské správy o živote ich cirkevného zboru sú plné svetla a života. Lebo svedčia o tom, 

že ich členovia sa intenzívne schádzajú k chválam - nielen na službách Božích, ale na rôznych 

skupinkách, kde sa vzdelávajú a posilňujú vo viere, kde budujú spoločenstvo a nechávajú sa 

formovať Božím slovom – a toto pravidelné schádzanie sa ich zmocňuje k službe – sú ochotní 

a pripravení na službu, ktorá je rôznorodá a smeruje k trpiacim, chorým, závislým, 

zasiahnutým vojnou či iným nešťastím, zachytáva široké spektrum ľudí, ktorí pomoc 

potrebujú a nechápu, ako je to možné, že im niekto tú pomoc nezištne dáva. A takáto služba je 

potom svedectvom, ktoré ľudí privádza k Pánovi Ježišovi. Ktorá dáva zmysel nášmu, ale aj 

ich životu.  

Musíme si teda uvedomiť, že ako cirkevné zbory umierame preto, lebo sme uzavretí do seba 

a uspokojili sme sa so službami Božími pre tých zopár ešte prichádzajúcich evanjelikov. Ale 

oni sú tí, ktorí našu službu potrebujú najmenej. Oni žijú s Pánom Ježišom celý svoj život. My 

musíme vyplávať na hlbinu a hodiť siete doprostred mora tohto sveta. Lebo tam sú tie ryby, 

ktoré nám Pán Ježiš prikázal loviť. Nie evanjelikov, nie sme tu len pre evanjelikov, my sme tu 

pre všetkých. Pán Ježiš prijímal všetkých bez rozdielu. Židov, Samaritánov, Rimanov, 

mýtnikov, cudzoložníkov, proste všetkých. A nám povedal: Čiňte mi učeníkmi všetkých. 

Preto nelipnime na tradíciách, zaužívaných formulkách a strnulých bohoslužbách. Život so 

vzkrieseným Pánom je život v radosti a vo svetle. Život, ktorý rastie a rozvíja sa – ktorý je 

naplnený vôňou, farbami, štebotaním, bzučaním – skrátka životom! Naše zbory majú 

prekypovať chválou a spontánnymi prejavmi viery, aby sme boli ľuďom príťažlivý, ako tie 

kvety pre včely. A svieťme, poďme za ľuďmi v nemocniciach, v domovoch dôchodcov – 

poďme do materských škôlok a do škôl – poďme do rodín, navštevujme sa navzájom, 

nadväzujme priateľstvá, zapájajme sa do života obce či mesta, aby vedeli o nás. „Aby videli 

naše dobré skutky a velebili nášho Otca, ktorý je v nebesiach!“ (Mt.5,16) 

Žijeme v dobe, keď sa všetko veľmi rýchlo vyvíja a mení. Svet okolo nás pulzuje životom, 

a my evanjelici umierame. Verím, že náš vzkriesený, živý Pán to tak nechce. Skúsme sa preto 

nanovo nadýchnuť, nech nás prenikne Boží Duch a naplní novou silou a svetlom. Novým 

životom. Nech nám a naším zborom opäť zažiari Kristus! Amen 

2. Situácia v zboroch seniorátu v roku 2022 

 

Na začiatku roka, pandémia COVID-19 ešte doznievala, no opatrenia sa pomaly uvoľňovali 

a cirkevné zbory sa začali vracať k svojim obvyklým aktivitám. Všetky zbory zaznamenali 

pokles účasti na službách Božích v porovnaní s obdobím pred pandémiou. Mnohí sa do 

spoločenstva cirkevného zboru dodnes nevrátili. V každom zbore je skupina tých, ktorí ťahajú 

zborový život, lebo ostatní sa prejavia a priložia ruku k dielu len veľmi zriedka, ak vôbec. 

Obdobne to funguje aj na úrovni seniorátu. 

 

Po vypuknutí vojny na Ukrajine sa prehĺbila hospodárska a energetická kríza. Čelili sme 

masívnemu zdražovaniu potravín, pohonných hmôt a energií. V takejto situácii bolo pre 

mnohé zbory veľmi náročné vykonať naplánované opravy a rekonštrukcie, nieto ešte platiť 

odvody do Fondu finančného zabezpečenia. Kvôli zlej finančnej situácii mnohé zbory vypli 

v kostoloch kúrenie a stretávali sa v zborovej miestnosti alebo na fare. 

 

V niektorých zboroch zachraňovali situáciu samotní farári a snažili sa udržať svoje zbory nad 

vodou. Z vlastných prostriedkov nakúpili drevo na kúrenie, sami si platili réžiu, zabezpečili 



faru pred teplom či chladom rôznymi opatreniami z vlastných zdrojov. Aby zboru šetrili 

financie, vykonávali aj nad rámec svojich povinností, počnúc kostolníckou, cez kantorskú či 

upratovaciu službu. Niektorí z vlastných peňazí tlačia kázne a roznášajú ich do domácností, 

iní zas používajú svoje vlastné motorové vozidlo na služobné účely bez nároku na cestovné. 

Nie som si istá, či je toto správna forma pomoci pre cirkevný zbor, ktorý si časom na takúto 

obeť zvykne, začne ju vnímať ako samozrejmosť a postupom času si ju dokonca aj vyžaduje. 

Mám za to, že sa o cirkevný zbor máme starať všetci rovnako. 

 

V rámci seniorátu však pozorujem aj opačný extrém. Keď cirkevný zbor zabezpečuje svojmu 

farárovi réžiu, poctivo odvádza do FFZ, aby mal k minimálnej mzde aj príplatok, neraz 

k platu poberá aj dôchodok, no za celý mesiac vyvinie v zbore minimálnu aktivitu. 

Nehovoriac o tom, že neučí náboženstvo, nevedie besiedku, mládež, biblické hodiny, žiadnu 

vnútromisijnú prácu, ešte sa každú druhú nedeľu aj nechá zastúpiť na službách Božích. Pýtam 

sa, či je s tým cirkevný zbor spokojný a či práve takáto (ne)činnosť nevedie zbory 

k pomalému umieraniu. 

 

Potom sú tu zbory, ktoré sa vyslovene separujú a žijú si len pre seba. Všetko, čo sa na úrovni 

seniorátu či cirkvi deje buď kritizujú, alebo ignorujú. No nepriložia ruku k dielu. Takéto 

zbory síce prostriedky majú, ale odmietajú platiť odvody do FFZ a nerešpektujú uznesenia 

vyšších COJ. Namiesto toho, aby prejavili spolupatričnosť, uzatvárajú sa do seba, vytvárajú 

malé spurné ostrovčeky a bijú sa do pŕs, že oni nikoho nepotrebujú a všetko sami zvládnu. 

K takýmto zborom sa budeme snažiť pristupovať citlivo a v duchu napomínajúcej lásky, lebo 

môže sa stať, že raz aj oni budú potrebovať podporu a pomoc. Sme jedno telo a prežiť 

môžeme len vtedy, keď budeme držať spolu. 

 

3. Čo ma v senioráte teší 

 

Život nášho seniorátu v uplynulom roku už nebol obmedzený kvôli pandémii covid-19. 

Cirkevné zbory sa pomaly vracali do starých koľají. Niektoré zbory pokračovali v tvorbe 

videozamyslení, ako aj v rozdávaní tlačenej kázne, ktorú veriaci po službách Božích roznášali 

do domácností.  

 

Veľmi výrazne nás ovplyvnilo vypuknutie vojny na Ukrajine dňa 24. februára 2022. Počas 

masívneho prílevu utečencov sme vnímali potrebu pomôcť. Jednotlivci zo zborov pomáhali 

v stanoch prvého kontaktu na Ukrajinsko – Slovenských hraniciach. Niektoré cirkevné zbory 

dali k dispozícii svoje farské budovy a zborové priestory na ubytovanie utečencov. Ďalší 

jednotlivci ubytovávali rodiny vo svojich domácnostiach. 

Ako seniorát sme ponúkli aj naše ubytovacie zariadenie v Jabloňovciach. Z mnohých zborov 

sem priniesli deky, lôžkoviny, oblečenie, potraviny a hygienické potreby. Ďakujem bratovi 

farárovi Jančovi za mimoriadne nasadenie pri koordinovaní zabezpečenia všetkého 

potrebného v Jabloňovciach. So spolupracovníkmi sa postarali o to, aby stredisko bolo 

pripravené a vybavené základnými potrebami na prespatie a hygienu - boli zabezpečení 

prekladatelia, bolo vykúrené a upratané; mali sme základné informácie pre Cudzineckú 

políciu; 12 zborov seniorátu bolo pripravených poskytnúť službu priamo v Jabloňovciach; 

bola pripravená zdravotná starostlivosť, vrátane testov na Covid; všetky postele boli vybavené 

paplónom, prestieradlom, poduškou, dekou, uterákom a osuškou. Z cirkevného zboru Nitra 

bola zabezpečená práčka a chladnička; bol spojazdnený internet; drevo na kúrenie zabezpečil 

domáci cirkevný zbor. Okrem toho, z mnohých zborov boli darované trvanlivé potraviny, 

plienky a hygienické potreby. Touto cestou chcem vysloviť v mene seniorátu vrúcne 

poďakovanie každému, kto sa akýmkoľvek spôsobom angažoval, venoval svoj čas, 



prostriedky a fyzické sily na tento projekt. Treba však spomenúť aj to, že naše zariadenie 

nakoniec utečencami využité nebolo. Zhromaždené produkty boli poskytnuté odídencom 

v Leviciach, a lôžkoviny poslúžia pri ubytovaní rôznych skupín v rámci činnosti MRZ. 

CZ Levice poskytol svoje priestory na ubytovanie odídencov z Ukrajiny. Vystriedalo sa tu 

niekoľko rodín, ktorým CZ pomáhal vybavovať veci na úradoch a začleniť sa do spoločnosti. 

Snažili sa ich zapojiť aj do života cirkevného zboru. 

CZ Nitra vo svojich bytových priestoroch tiež ubytoval odídencov z Ukrajiny, celkovo 4 

rodiny. Zorganizoval benefičný koncert s cieľom začať jazykový kurz, čo sa aj podarilo. 

Počas jazykového kurzu zabezpečoval starostlivosť o deti. CZ neustále pokračuje v zbierkach 

hmotnej pomoci pre ľudí na Ukrajine. 

CZ Želiezovce v úzkej spolupráci s CZ Kalná nad Hronom tiež ubytoval na fare 

v Pohronskom Ruskove dve ukrajinské rodiny. Zabezpečil pre nich prácu a pre deti školskú 

dochádzku. Žiaľ, pani, ktorá bola onkologická pacientka v novembri zomrela a rodina sa 

vrátila na Ukrajinu. Z celkovo 10 ľudí zostala v Želiezovciach 1 žena. Ďakujeme všetkým, 

ktorí sa starali o tieto rodiny po celý čas ich pobytu a zásobovali ich potravinami, oblečením 

a všetkým potrebným. 

 

Okrem pomoci Ukrajincom by som chcela vyzdvihnúť ešte ďalšie mimoriadne aktivity 

cirkevných zborov, ktoré sa v minulom roku podarilo zrealizovať. 

 

Rozhlasové služby Božie dňa 26. júna boli odvysielané z Nesvád. Ďakujeme cirkevnému 

zboru, že aj týmto spôsobom poslúžil tisíckam poslucháčov a dotýkal sa sŕdc vnímavých duší.  

 

Peknou službou CZ Komárno je každoročné zapojenie sa do Tesco zbierky pre núdznych v 

meste a varenie obedov pre bezdomovcov počas zimy. Touto službou vydávajú pekné 

svedectvo viery a lásky v Toho, ktorý nás s láskou požehnáva. 

 

CZ Nitra patrí medzi najaktívnejšie zbory v seniorátu vo všetkých oblastiach – duchovnej 

i hmotnej. Okrem iného, aktívne pestuje dobročinnosť, organizuje zbierky potravín a hygieny 

pre núdznych. Počas prílevu Ukrajincov na začiatku roka, SEŽ bolo pri tom a snažilo sa 

pomôcť pri zabezpečovaní materiálneho vybavenia nášho strediska v Jabloňovciach. Taktiež 

pomáhalo s nákupom základných potravín pre rodiny, ktoré boli ubytované v kaplánskom 

byte v Nitre. Organizovalo zbierky šatstva a pripravovalo balíčky pre ľudí v najviac 

postihnutej oblasti Charkov. Koná vzácnu službu pomoci chorým a núdznym aj v rámci 

mesta. 

 

Teší ma, že v senioráte máme aj študentku teológie. Sestra Lea Bereniová z Farnej je 

študentkou 1. ročníka študijného odboru Evanjelická teológia so zameraním na sociálnu 

pomoc na EBF UK. Našej sestre prajeme veľa múdrosti a Božieho požehnania v štúdiu! 

 

O ostatných aktivitách cirkevných zborov DNS svedčia okienka do zborov uvedené nižšie. 

 

 

4. Kontrola cirkevných zborov 

Hospodársky výbor v uplynulom roku detailne skontroloval cirkevný zbor Komárno 

a Zemianska Olča - Lipové. Pri odovzdávaní a preberaní farských úradov však boli podľa 

protokolu skontrolované aj cirkevné zbory Bátovce, Jabloňovce a Čankov. Pri kontrolách 



opakovane zisťujeme, že by cirkevné zbory potrebovali vyškolených účtovníkov, aktívne 

hospodárske výbory a revízne komisie, ktoré by riadne vykonávali inventarizáciu pokladne 

a majetku cirkevného zboru.  

 

5. Spravovanie seniorátu 

Seniorkou Dunajsko-nitrianskeho seniorátu v druhom volebnom období je Mgr. Mária 

Popičová, zborová farárka CZ Nesvady.                                                                               

Seniorátnym dozorcom je brat Mgr. Štefan Bosák z CZ Diakovce. 

Konseniorom DNS je ThDr. Martin Riecky.                                                                                  

Zástupcami seniorálneho dozorcu sú Ing. Milan Kurucz a Ing. Rastislav Vacho. 

Počet seniorálnych presbyterov k 31.12.2022 je 15. 

Predsedom Vnútromisijného výboru je Ján Jančo, predsedom Hospodárskeho výboru Martin 

Riecky. Funkciu účtovníčky vykonáva sestra Eva Drdošová. 

Školské dekanky sú Jaroslava Zaťková a Jana Lauková. 

 

6. Voľby v zboroch v roku 2022 

 

Voľby zborových farárov v DNS sa v roku 2022 nekonali. 

V minulom roku bola zvolená nová zborová dozorkyňa v CZ Jur nad Hronom – Zuzana 

Bôžiková na miesto Alžbety Maďarovej, ktorá sa funkcie vzdala, a v CZ Zlaté Moravce – Ing. 

Lýdia Bančáková, ktorá túto funkciu dovtedy administrovala. Za administrátorku dozorkyne 

v CZ Bátovce bola menovaná Milena Boženíková. Na ďalšie funkčné obdobie boli prevolení 

zboroví dozorcovia v cirkevných zboroch: Drženice – Renáta Gunárová a Nesvady – Ing. 

Milan Kurucz. V CZ Gbelce sa funkcia zb. dozorcu uprázdnila náhlym úmrtím brata dozorcu 

Branislava Tomeša – česť jeho pamiatke.  

V cirkevných zboroch sa konali aj voľby presbyterov a funkcionárov. 

Aj z tohto miesta patrí poďakovanie všetkým dozorcom a dozorkyniam, presbyterom, 

pokladníkom, účtovníkom, kurátorom, kostolníkom, kantorom a ostatným spolupracovníkom 

a dobrovoľníkom, ktorí neúnavne obetujú svoj čas, schopnosti a prostriedky na zveľadenie 

svojich cirkevných zborov. Vašu službu si nesmierne vážime a veríme, že má v nej zaľúbenie 

aj Pán cirkvi. 

 

V minulom roku prebiehali v cirkevných zboroch aj voľby generálneho dozorcu ECAV. Za 

generálnu dozorkyňu bola zvolená sestra Ing. Renáta Vinczeová, ktorej v mene DNS 

blahoželáme a vyprosujeme hojnosť Božieho požehnania v tejto náročnej službe pre našu 

cirkev. 

 

7. Vnútromisijné podujatia 

 

O vnútromisijných podujatiach nášho seniorátu je v zborníku samostatná správa. Stretnutia po 

dvojročnej pandémii nabrali nový dych. Uskutočnilo sa spolu 11 podujatí. 

 

Konvent DNS sa konal dňa 15. mája v Komárne. Zúčastnilo sa na ňom 95 delegátov 

cirkevných zborov, čo je 66%. Ďakujeme domácemu cirkevnému zboru za prijatie a 

vytvorenie príjemnej pracovnej atmosféry v chráme, ako aj za bohaté občerstvenie, ktoré 

k tejto príležitosti pripravil!  

 

Novinkou bol Športový turnaj dorastu a mládeže, ktorý sa konal 14. mája v Jabloňovciach. 

Asi 40 detí zo 6 cirkevných zborov súťažilo v stolnom tenise, futbale, basketbale, vybíjanej, 

volejbale a zahrali si aj bedminton. Pochutnali si na vynikajúcich tvarohových a zemiakových 



párancoch, posilnili sa gulášom, a domov si odniesli krásne tričká, diplomy a trofeje. Toto 

podujatie malo vynikajúcu odozvu u detí, ktoré po dvoch rokoch uzavretého života privítali 

pohybové aktivity na čerstvom vzduchu. Ďakujem všetkým, ktorí sa podieľali na príprave 

a realizácii turnaja. Konal sa s podporou Nitrianskeho samosprávneho kraja. Toto podujatie 

sme zaradili do plánu podujatí aj v roku 2023. 

 

Naopak, stretnutie detí sme sa po viacročných pokusoch rozhodli zrušiť pre dlhodobý 

nezáujem a neúčasť detí zo zborov. Pravdepodobne majú dosť príležitostí k stretávaniu sa 

v rámci svojich spoločenstiev. Minulý rok sme tomu chceli dať ešte šancu, no stretli sa deti 

iba z dvoch susedných zborov seniorátu. Povzbudzujem teda cirkevné zbory, aby sa stretávali 

aspoň regionálne, ak sa nám už nedarí stretnúť centrálne. 

 

Chcela by som vyzdvihnúť aj prácu spoločenstva evanjelických žien v rámci seniorátu, ktoré 

úzko spolupracuje s koordinátorkou práce so ženami. V uplynulom roku zorganizovali jedno 

seniorátne stretnutie v Hontianskej Vrbici, následne dve menšie – jedno online formou v júni 

a ďalšie formou stretnutia v Nitre v auguste. Našim ženám prajeme, aby si boli navzájom 

inšpiráciou a motiváciou v praktickej službe v našich zboroch i v senioráte. 

 

 

Našou túžbou je pokračovať vo všetkých vnútromisijných podujatiach seniorátu, ktoré sú 

navštevované a majú pozitívny ohlas. Máme za to, že je dôležité pestovať a posilňovať 

vzťahy nielen v rámci zboru, ale zdieľať sa a povzbudzovať aj v rámci seniorátu. Keď 

budeme o sebe vedieť, budeme si vedieť aj pomáhať. 

 

 

8. Misijno – rekreačné zariadenie v Jabloňovciach 

 

V uplynulom roku sa nekonali žiadne väčšie opravy či investície. Vďaka cirkevným zborom 

pribudli do zariadenia lôžkoviny a deky, ako aj chladnička, práčka a pripojenie na internet. 

Z toho dôvodu boli upravené aj poplatky za pobyt v MRZ. Z dotácie VÚC boli zakúpené 

športové potreby pre našich mládežníkov – prevažne lopty k jednotlivým športom. Dúfame, 

že našim mladým spríjemnia pobyt na stretnutiach a táboroch, a poslúžia aj na seniorátnom 

dni či iných podujatiach, ktoré usporadúvame na pôde MRZ. 

 

Správkyňou MRZ je od 1. júla sestra Emília Turčanová. Sestre Veronike Tekulovej, ktorá sa 

dovtedy starala o čistotu a hygienu vnútorných priestorov, ako aj údržbu celého areálu touto 

cestou v mene seniorátu ďakujeme. Takisto vyjadrujem poďakovanie bratovi dozorcovi 

Ľubomírovi Boldišovi za starostlivosť o tieto priestory, ako aj presbyterom a domácim viery 

za brigádnicke práce a množstvo odpracovaných hodín okolo fary, bratovi farárovi Ivanovi 

Klinkovi za ústretovosť a koordinovanie pobytov v Jabloňovciach! 

 

9. Partnerský dekanát Kirchheim unter Teck 

 

V minulom roku sestra dekanka Renate Kath odišla do dôchodku a na jej miesto bol zvolený 

nový dekan Christian Tsalos. Kvôli postpandemickej a krízovej situácii spojenej s vojnou na 

Ukrajine sa vzájomné návštevy neudiali. Tento rok máme pozvanie na konfirmačný tábor v 

Nemecku, na ktorom sa zúčastnia naši mládežníci v júli. Na oplátku, skupina mladých 

z Nemecka navštívi náš seniorát v septembri. Plánujeme uskutočniť aj návštevu nového 

dekana a predostrieť našim partnerom misijný projekt v Zlatých Moravciach. Veríme, že 

nájdeme pochopenie a finančnú podporu na tento cieľ. 



 

10. Personálne obsadenie cirkevných zborov seniorátu 

 

V senioráte máme 31 cirkevných zborov, z ktorých je 11 administrovaných.                 

K 31.12. 2022 máme 8 zborových farárov a 12 námestných farárov. 

 

Sestra farárka Jana Juššíková z CZ Nové Sady po ukončení MD dňa 27.5.2022 nastúpila do 

služby ako námestná farárka.  

Sestra farárka Elena Fajnorová z CZ Čankov po ukončení RD dňa 29.5.2022 nastúpila do 

služby ako zborová farárka. 

Brat kaplán Ivan Klinko bol po absolvovaní farárskej skúšky dňa 4.10.2022 menovaný za 

námestného farára CZ Bátovce a administrátora CZ Jabloňovce. 

Sestre farárke Anne Ľachkej bol udelený súhlas zamestnávateľa a CZ Devičany zotrvať na 

mieste zborovej farárky aj napriek jej súčasnej situácii podmienečného potrestania 

a ukončenia pracovného pomeru v ECAV do 30.6.2023. 

 

 

11. Okienko zo života zborov 

 

 

Bátovce – Do nového roku sme vstupovali s ešte stále doznievajúcimi no stále 

pretrvávajúcimi obmedzeniami. Vzhľadom na kapacitu nášho kostola, nič nám nebránilo 

uplatňovať aj tie „najprísnejšie“ opatrenia. Bolo potešením, keď k nám na služby Božie 

prichádzali aj veriaci z iných cirkevných zborov. V tom období sa zvýšil aj náklad tlačených 

kázní (20ks), ktoré sa roznášajú aj naďalej do domácností. Počas roka sme boli svedkami 

troch krstov, jedného sobáša, konfirmácie jedného dospelého a k večnosti sme vyprevadili 

deväť členov zboru. V uplynulom roku sme vydali dve čísla zborového časopisu v náklade 

120 kusov. Zborový spevokol minulý rok vstúpil do 25. roku svojej nepretržitej činnosti. Do 

nového roku sme vstupovali bez zb. dozorcu a zb. kantora – nakoľko sa obaja vzdali svojej 

funkcie. Seniorským úradom bola za administrátora dozorcu vymenovaná ses. Milena 

Boženíková, ktorá si svoju úlohu plní veľmi zodpovedne – s kantorom je to ťažšie, nakoľko 

všeobecne v našej cirkvi absentujú. Z hospodárskych vecí sme v uplynulom roku vykonali 

množstvo prác, spomeniem niektoré: rekonštrukcia kúpeľne, maľovanie farského bytu, natreli 

sme plot pozdĺž celého areálu, čiastočne sa vymenilo ozvučenie v kostole a vykonalo sa 

množstvo ďalších väčších či menších prác. Počet členov sa znížil – z dôvodu, že cirkevný 

zbor dlhodobo zápasí s neplatičmi. Vyhlásili sme tzv. rok milosti, kedy dlhodobý neplatiči 

mali možnosť doplatiť toľko, koľko mohli – niektorí to uvítali, iní dobrovoľne, napriek snahe 

o udržanie ich členstva, zo zboru vystúpili. Z misijných akcií sa nám podarilo usporiadať 

zborový deň detí a usporiadali sme zborový zájazd do CZ Bratislava-Rača. Sme vďační za 

verných a duchovne krásnych ľudí, ktorým na kresťanskom živote v rodine i v cirkvi 

a cirkevnom zbore záleží. 

 

Bohunice - V uplynulom roku nám Pán Boh požehnával a dokazoval sa pri nás ako láskavý a 

milostivý Pán. Stretávame sa v modlitebni, pretože sme začali opravu kostola. Po odstránení 

lavíc napadnutých drevomorkou a odstránení dlážky a omietok sme vysušovali steny 

špeciálnymi prístrojmi, aby sa zamedzilo ďalšiemu rastu drevokaznej huby. Neodmysliteľnou 

súčasťou nášho cirkevného zboru je spevokol, ktorý tvoria členovia cirkevných zborov 

Pukanec a Bohunice. 

 



Čankov - V uplynulom roku bol pre nás veľkou vecou návrat zborovej farárky do služby na 

plný úväzok a s ním spojené znovuobnovenie biblickej hodiny pre dospelých, detskej 

besiedky a detskej kázne. Práve detská kázeň je naším unikátom. Ide o časť bohoslužieb (v 

našom prípade pred piesňou pred kázňou), kedy deti prídu pred oltár a rozhovorovým štýlom 

rozoberajú s farárkou tému im zrozumiteľným spôsobom; potom dostanú pracovné listy, ktoré 

si môžu vypracovať s farbičkami a ceruzkami za pripravenými stolmi. Detská kázeň je teda 

priestorom v rámci služieb Božích určeným a vytvoreným pre deti, ktoré sa tak zúčastňujú 

bohoslužieb, a nie detskej besiedky (ako je to v mnohých zboroch). Ku koncu roka sme, hoci 

s ročným posunom kvôli pandemickej situácii, oslávili okrúhle výročie posvätenia chrámu 

v Santovke. V administratívnej rovine sme dosiahli dva veľké úspechy: aktualizovali sme 

cirkevno-zborový štatút a urobili sme poriadok v evidencii členov zboru (pričom všetci 

členovia sú zapísaní aj v Elektronickom informačnom systéme našej cirkvi). 

 

Devičany – najväčšou slávnosťou bola konfirmácia siedmich mladých ľudí (5 chlapcov 

z Devičian a 2 dievčatá z Drženíc). Po dvojročnej pauze bola opäť obnovená tradícia 

prázdninového letného výletu do aquaparku. Opäť sa pri nácvikoch začal stretávať spevokol. 

Nacvičili sme niekoľko detských pásiem, s ktorými deti vystúpili na službách Božích počas 

slávností (Veľká noc, Deň matiek, Poďakovanie za úrody, Vianoce...) Viacerí žiaci sa 

zúčastnili biblickej olympiády. Vykonali sa a stále prebiehajú práce na oprave fasády budovy 

fary a v budove bývalej školy.   

Diakovce - Duchovný život v CZ sa po obmedzeniach pomaly vracal do svojich koľají. 

Detská besiedka, konfirmačná výučba a mládež prešli z online formy na prezenčnú. Konala sa 

slávnosť konfirmácie so 4 deťmi, tradične denný tábor v kultúrnom dome v Diakovciach 

s počtom 31 detí. Usporiadal sa turistický výlet pre rodiny na hrad Dobrá Voda, na služby 

Božie v prírode na Kremnických Baniach. Pri príležitosti 75. výročia návratu Slovákov z 

„Dolnej zeme“ - Čanádalbertu do krajiny predkov sa konali v spolupráci s MO Matice 

slovenskej spomienkové oslavy: stretnutie pri „Lipe predkov“ vo farskej záhrade, slávnostné 

služby Božie, na ktorých kázal br. konsenior Martin Riecky, program v KD s vystúpením 

zborového spevokolu. S Božou pomocou po náročnej príprave spevokol Krédo nahral svoje 

CD. Spevokol vystupoval na domácich sviatočných službách Božích, na Dištriktuálnom dni 

v Galante a na adventnom koncerte vo Veči. Zapojili sme sa do Zbierky pre Ukrajinu, 

podporili sme Krízové centrum v Šali. Z hospodárskych prác sa robilo vyvedenie odvodu 

spalín plynového kotla na fare do komínového systému.  

Drženice – na júnovom zborovom konvente bola za prítomnosti brata konseniora Martina 

Rieckeho oficiálne zvolená sestra zborová dozorkyňa Renáta Gunárová. Po dlhom čase sa 

v cirkevnom zbore konal sobáš. V Devičanoch boli konfirmované dve konfirmandky. 

Farná - Z Božej milosti bude v roku 2023 zbor sláviť 200. výročie pamiatky posvätenia 

chrámu. Pri tejto príležitosti naplánoval sériu koncertov počas celého výročného roku, 

ktorými chce prejaviť radosť a vďaku ale aj osloviť veriacich, obyvateľov obce aj širšie 

okolie. V tomto roku sa uskutočnil prvý zo série koncertov, bolo to požehnané misijné 

podujatie kedy sme privítali takmer 90 hostí a návštevníkov. Okrem toho cirkevný zbor 

obnovil plot okolo chrámu a taktiež začal s obnovou pamätného cintorína vojakov padlých 

v 2. svetovej vojne, ktorý sa nachádza na evanjelickom cintoríne.  

Gbelce - Sviatosť Večere Pánovej prijímali veriaci tradičným predpandemickým spôsobom, 

keď Pánovu krv pili z jedného kalicha. Nikto sa nenakazil, neochorel. Bývalá farárka ešte 

spláca zboru dlžobu. Keď ju splatí celú, snáď v tomto roku, tak potom orgány zboru požiadajú 

o pričlenenie k zboru Svätý Peter. 



Hontianska Vrbica - vďaka Bohu za pomoc, že nám pomohol v náročných ekonomických a 

energetických situáciách v maličkostiach, avšak potrebných. Konkrétne v lete sme dali 

nainštalovať rolety z vonkajšej strany na okná fary. Do modlitebne boli zakúpené výkonnejšie 

kachle a pri revízii plynového kotla a vedenia nám pán kontrolór poradil a zadovážil  

magnetizovač  plynu na kotol a bojler. Predpokladaná úspora na jednom telese je 15% x2, čo 

je celkom slušné. Aj za  omrvinky z Božieho stola požehnania sme vďační. Stále platí, že my 

máme problémy a Pán Boh má riešenie.  

Jabloňovce – Uplynulý rok sme vstúpili do 45. roku, ako je náš cirkevný zbor 

administrovaný z Bátoviec. Cirkevný zbor je počtom malý a každý rok sa zmenšuje. Aj 

napriek tomu tu ešte stále zaznieva Božie slovo a Pán Boh tu má svojich, ktorí uverili v Neho 

a zostali mu verní. V zbore sme nemali krst, sobáš ani konfirmáciu, k hrobovému odpočinku 

sme však vyprevadili troch členov zboru. V uplynulom roku sme si pripomínali, 240. výročie 

zasadenia tolerančnej lipy a postavenia zvonice – zvesťou poslúžila ses. seniorka Popićová. 

Na službách Božích sme 2. októbra privítali Detský orchestrík z CZ Bratislava-Legionárska, 

ktorý nás doprevádzal počas celých služieb Božích. Aj uplynulý rok sa na pôde nášho CZ 

konal Seniorátny deň DNS. Na začiatku roka sme chystali faru, kde je sídlo MRZ DNS, pre 

prípadných vojnových utečencov. Z hospodárskych prác sme chceli pokračovať v revitalizácii 

šindľa na husitskom obrannom múre so strieľňami, zvonici i tzv. babinci, avšak pre 

nedostatok financií sme s prácami nezačali – aj keď sme časť šindľa z vlastných prostriedkov 

zakúpili. Dúfame, že sa nám to tohto roku podarí realizovať. Nech dobrotivý Pán Boh odplatí 

všetky naše služby! 

 

Jur nad Hronom - v duchovnej oblasti : - Novozvolená sestra dozorkyňa (Ing. Zuzana 

Bôžiková, konvent bol 11. septembra 2022) - Na náboženstve pribudlo jedno nové dieťa 

(namiesto 2 maličkých detičiek 3 – prvý stupeň; na druhom stupni sú 2) - Podarilo sa 

rozbehnúť biblické hodiny vo filiálke Starý Hrádok - Nahodenie databázy zboru do programu 

EIS ECAV - V minulom roku sme mali v CZ – 6 pohrebov, a 1 krst. V hospodárskej oblasti: 

Mali sme len jednu pomerne vyššiu (na pomery CZ) investíciu – Výmena okien (zborová 

sieň) + vymaľovanie, vypratanie, poriadenie – novovytvorený priestor bohoslužieb - 

Vyčistenie dvora, prerezanie suchých kríkov - Dokončenie miestnosti s WC (zakrytie 

potrubia, vystierkovanie) + záves + druhý záves na policu. 

Kalná nad Hronom - Podarilo sa nám pripraviť všetky tradičné akcie- Zborový deň, Zlatú 

konfirmáciu aj pre roky, ktoré sme kvôli Covid-19 nemohli uskutočniť. Adventný koncert 

troch cirkví sa opäť uskutočnil, tentoraz v Reformovanom chráme. Mali sme africký večer 

s priateľmi z Tanzánie, ktorých školy podporujeme. Pripravili sme denný Tábor pre deti, na 

ktorom sa zúčastnili aj dve deti z Ukrajiny. Zúčastnili sme sa slávnostného otvorenia DSS 

Kalná n. H. Pribudla nám nová služba v DSS Kalná n. H.- kde sú raz za mesiac Bohoslužby aj 

s Večerou Pánovou. Zúčastnili sme sa akcie 75.výročia presídlenia v Galante a tiež Misijných 

dní dištriktu v Piešťanoch. Pripravili sme konferenciu presbyterov pre zbory seniorátu 

s účasťou 85 bratov a sestier. Zúčastnili sme sa seniorátneho dňa a konferencie žien seniorátu. 

Pripravili sme 35 balíčkov pre deti do Srbska-Vojvodiny. V maximálnej miere sme pomáhali 

pri zabezpečení ubytovania a materiálnej pomoci pre Ukrajinské rodiny v Pohronskom 

Ruskove. Poslali sme potravinové balíčky- „Balíčky požehnania“ na Ukrajinu. Pripravili sme 

paplóny a posteľnú bielizeň do Jabloňoviec s tým, že môžu tam byť ubytovaní Ukrajinci.  

V celom zbore sme zadržali oferu pre Ukrajinu. 

Kolárovo – Služby Božie v našom zbore sa konali každú druhú nedeľu. Dňa 8. apríla sme 

vďaka spevokolu Agapé z Nesvád usporiadali Svetový deň modlitieb. Podujatie bolo pekne 

navštívené a tešili sme sa zo spoločných modlitieb a piesní. Po dlhom čase sa v našom zbore 



konal krst a prijatie jednej mladej rodiny do spoločenstva zboru. V júli sme sa po ťažkej 

chorobe rozlúčili s bratom farárom Štefanom Bálintom. Pohrebnú počestnosť vykonal biskup 

ZD Ján Hroboň. V rámci mesta sme si pripomenuli 75. výročie presídlenia a spolu s ostatnými 

cirkvami sme zapálili 1. adventnú sviečku na námestí pred Mestským úradom. 

Komárno a Zemianska Olča - Oba CZ prechádzali v minulom roku postcovidovou skúškou, 

kedy sa mnohí z obáv nákazy báli stretávať na Bohoslužbách a cirkevných aktivitách. No i tak 

vďaka Božej milosti sme opäť nabehli na zaužívané aktivity: SB, DSB, MOS, Bibl. hodiny 

pre starších, letné tábory, RoS, stretnutia seniorov i strednej generácie, zborové dni, tradičné 

koncerty, spoločné SB s CZ KN v HU. Zúčastnili sme sa 8. krát Tesco zbierky určenej pre 

núdznych v meste a v okolitých dedinách, zapojili sme sa do pomoci bezdomovcom a uvarili 

2x obedy pre všetkých. V Zemianskej Olči sa kompletne zrenovovala Bohoslužobná 

miestnosť na ObÚ. V Iži sa urobili nasledovné práce: stropy, betónovanie podlahy, zavedenie 

vody a el.,vymaľovanie interiéru, obklady, dlažby vo farských priestoroch i na chóre, 

inštalácia sprchy, toalety, umývadiel, ohrievač vody, montáž dverí aj na chór, omietka oblúka 

na chóre a fasáda na kostole. V oboch CZ prebehla sen. kontrola agendy i účtovníctva. Sme 

vďační Pánu Bohu za Jeho ochranu a požehnanie a veríme, že v tomto roku nás požehná a 

spoločne budeme zveľaďovať naše CZ duchovne i materiálne.  

 

Levice - V cirkevnom zbore sa počas roku 2022  stretávali viaceré biblické skupinky. Tešíme 

sa, že sa niektoré z nich zväčšujú. Pre deti a mládež sme usporiadali viacero duchovných 

aktivít, spojených s rôznymi hrami. Deti sa zúčastňovali aj rôznych vystúpení v kostole, alebo 

na Námestí hrdinov v Leviciach. Mnohí žiaci náboženskej výchovy sa zapojili do biblickej 

olympiády. Počas leta sme už tradične usporiadali dva biblické tábory a to jeden pre deti 

a druhý pre mládež. Na jar 8. mája sme si pripomenuli okrúhle 20. výročie posvätenia  

veľkého chrámu Božieho v Leviciach za účasti mnohých vzácnych hostí a rodákov. V rámci 

hudobnej jesene v Leviciach vystupoval v našom kostole detský súbor Severáček z Českej 

republiky. V adventnom čase v ňom koncertovali detí ZUŠ Pála Kadosa v Leviciach.   Mnohé 

ďalšie aktivity sme robili v spolupráci s Kresťanskou policajnou asociáciou. Iné zase 

v spolupráci s miestnym odborom Matice Slovenskej v Leviciach. 

V minulom roku sme museli riešiť množstvo vecí, v dôsledku vojnového konfliktu na 

Ukrajine. Od konca apríla sme v našom zborovom centre, ako aj v priestoroch kaplánskeho 

bytu ubytovali niekoľko rodín odídencov z Ukrajiny. Cirkevný zbor sa snažil o nich postarať 

po materiálnej, ale aj duchovnej stránke. Na jeseň v minulom roku sme v dôsledku 

ekonomickej krízy sme prešli od vykurovania všetkých zborových priestorov prostredníctvom 

plynu, na vykurovanie prostredníctvom drevoštiepky. Zakúpili sme novú pec, vybudovali 

nové rozvody vody, ako aj nový komín. Cirkevníci tu odrobili mnoho brigádnických hodín, 

priniesli veľa milodarov a mnohí za tieto  práce modlili. Dobré dielo sa podarilo a od 

novembra minulého roku vykurujeme cirkevné budovy prostredníctvom nového  systému, 

čím ušetríme na vykurovaní v porovnaní s plynom 2/3 nákladov.  Začiatkom minulého roku 

sme vymaľovali aj vestibul zborového centra, kde bol zároveň umiestnený aj nový nábytok. 

Rekonštrukciou prešiel aj detský kútik v priestoroch kostola. Štedrovečernou oferou sme 

pomohli cirkevnému zboru Bohunice pri oprave svojho kostola.  

Neded - Rok 2022 sa zapísal do dejín nášho cirkev. zboru ako rok mimoriadne požehnaný a 

radostný. Naša vďaka patrí hlavne Pánu Bohu za to, že nám žehnal v oboch oblastiach: 

duchovnej aj hospodársko - finančnej. Božou milosťou je, že nám pomohol obnoviť chrám 

Boží a tak naša dlhoročná túžba sa stala skutočnosťou. Na našom kostole sme vykonali tieto 

práce : očistenie veže od starej farby, dvojnásobný náter krytiny a kríža. Špeciálna firma 



demontovala starú strechu z azbestovej krytiny. Bol zhotovený nový drevený krov - hrady aj 

latovanie. Bola daná izolačná fólia a nová krytina. Tiež bol namontovaný nový odkvapový 

systém. Na všetkých 3 zborových budovách : na kostole, budove fary aj na zborovej 

miestnosti bol daný nový bleskozvod. Do kostolných lavíc boli ušité nové podušky – sedáky. 

Na uvedené práce sme finančné prostriedky získali z predaja majetku vo Vlčanoch a ďakujem 

aj všetkým tým našim veriacim, ktorí prispeli na túto opravu svojimi milodarmi. Farárka 

okrem zabezpečovania firiem na uvedené práce a neustálej komunikácii počas realizovania 

tejto opravy sa starala, tak ako v rokoch minulých aj o duchovný život v cirk. zbore: viedla 

nácviky ženského spevokolu, ktorý vystupoval pri rôznych príležitostiach, tiež viedla nácviky 

zmiešaného pohr. speváckeho zboru, vyučovala: 13 detí na detskej besiedke, 9 detí na nábož. 

výchove a 3 konfirmandov, ktorým pripravovala pásma a oni s nimi vystupovali  pri 

slávnostných príležitostiach. Požehnané a radostné chvíle sme prežili počas konfirmácie 3 detí 

a na zborovej slávnosti dňa 16.10. , na ktorej sme si pripomenuli 50. výr. posvätenia chrámu 

Božieho. Prítomní boli vzácni hostia: p. seniorka DNS M. Popičová, ktorej ďakujem za kázeň 

slova Božieho, s. farárka pôsobiaca v N. Zámkoch J. Uhliková, ktorej ďakujem za liturgickú 

službu, bratia farári z iných kresťanských cirkví ako aj ďalší pozvaní hostia a naši veriaci v 

hojnom počte. Farárka aj na túto slávnosť pripravila program, v ktorom účinkoval ženský 

spevokol a 13 detí s pásmom, ktorým za ich vystúpenie ďakujem. Úprimná vďaka patrí Pánu 

Bohu, že nám pomohol zveľadiť majetok nášho cirkev. zboru a sme vďační za jeho nesmierne 

požehnanie. 

Nesvady – Z mnohých aktivít zboru spomeniem tie najdôležitejšie: Na jar sme zorganizovali 

tri koncerty pri príležitosti SDM, z ktorých ofery putovali na pomoc utečencom z Ukrajiny. Z 

ďalšej zbierky sme podporili dve konkrétne rodiny Ukrajincov bývajúce na Slovensku. 22. 

mája sme oslávili 70. výročie chrámu a 75. výročie presídlenia v Nesvadoch. Slávnostným 

kazateľom bol biskup ZD Ján Hroboň. Zúčastnili sa aj hostia z Maďarska, primátor mesta 

Nesvady a predstavitelia mesta a miestnych organizácií. S deťmi sme cestovali na športový 

turnaj v Jabloňovciach, odkiaľ sme si priniesli nové tričká, ceny a veľa zážitkov. Mládežnícke 

služby Božie sa nám podarilo zorganizovať dva krát s veľmi pekným počtom účastníkov (75). 

Spevokol Agapé usporiadal vianočný koncert, na ktorom vystúpili aj pozvaní hostia. Aj tento 

krát sa chrám naplnil do posledného miesta, a my sme sa tešili zo vzácnej evanjelizačnej 

práce nášho spevokolu. Detská besiedka, biblické hodiny dospelých a vyučovanie 

náboženstva prebiehali pravidelne. Ako seniorátnu akciu sme hostili stretnutie detí 4. júna. 

Nitra - Ak sa spätne pozriem na rok 2022, tak som predovšetkým vďačný Pánu Bohu. Počas 

nedeľných Bohoslužieb funguje i detská besiedka, ktorá svojim programom nie raz obohatila 

služby Božie. Mali sme rôzne príležitostné a slávnostné podujatia. Koncom roku pre úraz 

brata farára, zastupovali na Bohoslužbách bratia biskupi a pracovníci biskupských úradov. 

Služby Božie obohatili rodiny, presbyteri a stále sa do čítania a modlitieb zapája viac a viac 

ľudí zo zboru. Kantorskú službu verne vykonáva Dušan Kovarčík a k službe sa pridal aj brat 

Pavel Očoveji. Cirkevný zbor dlhodobo administruje CZ ECAV Zlaté Moravce, kde sú 

Bohoslužby každú nedeľu ráno o 8:30. 

V roku 2022 sa sformovali spoločenstvá muži, ženy, mamičky, oteckovia, vysokoškolská 

mládež, dorast, zborový spevokol. Každé spoločenstvo má svojho koordinátora 

a i v neprítomnosti brata farára sa spoločenstvo stretáva vo svojom pravidelnom čase. Okrem 

týchto aktivít sa podarilo zorganizovať mnoho drobných zájazdov na cirkevné podujatia ale aj 

zborový výlet do Horného Novohradu. V CZ Nitra sa konali mnohé seniorátne a dištriktuálne, 

či celocirkevné podujatia. Za všetky by som rád uviedol stretnutie konfirmandov a mládeže 

a stretnutie zborových spevokolov.  



Z hospodárskych vecí možno uviesť kompletnú rekonštrukciu vykurovania. V roku 2022 sa 

tak podarilo zavŕšiť opravy kúrenia vo všetkých troch vykurovacích jednotkách. Tiež sa 

poradilo svojpomocne opraviť niektoré zborové priestory.  Zápasíme však so zatekajúcou 

strechou na lodi kostola a v najbližšom období očakávame rekonštrukciu, ktorú predbežne 

odhadujeme na 100 tisíc eur. Zborové centrum bude mať 24 rokov a tak sa začína obdobie, 

v ktorom bude potrebné investovať nemalé finančné prostriedky do celého areálu kostola.  

Pri cirkevnom zbore funguje zborová diakonia, ktorá aj v roku 2022 poskytovala 

opatrovateľskú starostlivosť v domácnostiach. Jej fungovanie je možné aj vďaka 2%, ktoré 

získavame práve na jej činnosť z občianskeho združenia Pavla Valáška. Svoje miesto 

v kostole aj v roku 2022 mala skupinka anonymných alkoholikov. V cirkevnom zbore sa 

konali festival Ars Organi a mnohé ďalšie koncerty.  

CZ poskytoval aj ubytovanie odídencom z Ukrajiny. Prístrešie našli 4 striedajúce sa rodiny. 

Dlhodobo zostala ubytovaná v CZ jedna sestra, ktorá nemá momentálne ďalšie východisko. 

V marci sa podarilo zorganizovať benefičný koncert na ktorom sa vyzbierala suma 1400 eur, 

ktorá bola následne použitá úhradu nákladov jazykových kurzov slovenčiny, ktoré prebiehajú 

v zborových priestoroch dodnes a sú veľmi populárne, nakoľko mnohí chcú pracovať a preto 

potrebujú prelomiť jazykovú bariéru. Sme radi, že aj takouto formou pomáhame, okrem 

zbierok a zasielanie balíkov pomoci. 

Koncom roka 2022 sa nám podarilo získať brigádnickú pomoc pre administratívne povinnosti 

zboru. Veríme, že v najbližšom období budeme schopní zamestnať administratívneho 

pracovníka v CZ. Našou veľkou túžbou je aj zamestnať z vlastných zdrojov misijného 

pracovníka, ktorý by sa sústredil na mládež a univerzity. 

Za mnohými úspechmi stojí pravidelne sa raz mesačne stretávajúce zborové presbyterstvo 

a aktívna činnosť br. dozorcu Jána Hubu a br. kurátora Maroša Korenka. Soli Deo Gloria.  

  

Nové Sady - Rok 2022 bol pre náš cirkevný zbor veľkým požehnaním, pretože sme opravili 

vyše 60 ročnú strechu na chráme Božom v Nových Sadoch, ktorá už dosluhovala. Preto 

chceme aj takouto formou poďakovať cirkevným zborom nášho seniorátu, ktorí nám poslali 

seniorátnu oferu, a tak nám pomohli lepšie znášať náklady spojené s touto opravou, ktoré boli 

ako inak nemalé. Strechu sme následne posvätili, samotný akt posviacky vykonal brat 

konsenior Martin Riecky. Začali sme s vyučovaním nedeľnej detskej besiedky, kde sa nám 

prihlásili ochotne dve sestry, a vedú samotnú výučbu detí.   

Plavé Vozokany - Aj rok 2022 bol plný stretnutí rôznych generácií aj ekumenických 

stretnutí. Tešíme sa, že naši mladí sa zúčastnili seniorátneho turnaja aj tábora 

v Jabloňovciach, kde zažili požehnaný čas a tešia sa na ďalšie spoločne trávené chvíle. Najmä 

pre menšie zbory, kde mladí ľudia nemajú toľko spoluveriacich v podobnom veku je toto 

veľmi dôležitá forma vnútornej misie. Tradične sa uskutočnil detský denný tábor 

v priestoroch zborového domu, ktorý finančne podporil aj Fond misie Západného dištriktu, za 

túto pomoc ďakujeme a veľmi si ju vážime. Tento rok sa nám podarilo svojpomocne obnoviť 

vstupnú bránu do areálu kostola. Nech Pán aj naďalej požehnáva dobré dielo, ktoré pri nás 

koná.  

Pribeta - V uplynulom roku sme sa tešili z maličkostí, medzi ktoré patrí konfirmácia, sobáš 

i spoločné bohoslužby s inými veriacimi v našej obci. Čo sa týka hospodárskeho života, začali 

sme s postupnou opravou vo fare, výmenou  kotla, bojleru, a úpravou  okolia kostola. 



V kostole sme vyriešili poškodzovanie dverí vodou z dažďov urobením odkvapov nad oboma 

vchodmi a spravili sme generálnu opravu oboch dverí na kostole.  

Pukanec - Rok 2022 bol pre cirkevný zbor bohatý na rôzne udalosti a podujatia, duchovné, 

ale tiež aj v oblasti hmotného zveľadenia.  Zúčastnili sme sa Biblickej olympiády,  súťaže 

Duchovná pieseň, seniorátneho tábora,  športového turnaja, deti navštevujúce folklórny súbor 

Lisna prispeli svojim vystúpením na seniorátnom dni. Neodmysliteľnou súčasťou nášho 

cirkevného zboru je spevokol, ktorý tvoria členovia cirkevných zborov Pukanec a Bohunice. 

Vo sviatok Svätej Trojice sa uskutočnila konfirmačná slávnosť. V 15. nedeľu po Svätej Trojici 

sme si pripomenuli slávnosť zlatej konfirmácie. V pôstnom období sme mali možnosť 

vypočuť si husľový koncert našich priateľov zo slovenskej filharmónie.  9. 12. sa konal 

adventný koncert na ktorom vystúpil hudobný súbor Ensamble Thesaurus Musicum, v ich 

prevedení sme si mohli vypočuť zaujímavé melódie. Interpreti hrali na starobylých nástrojoch 

arcilutne a viole da gama. 

Podarila sa nám generálna oprava vežových hodín na kostole s finančnou podporou 

Nitrianskeho samosprávneho kraja a s finančnou podporou obce Pukanec. Ďakujem Pánu 

Bohu za všetko čo sa nám podarilo a aj budúci rok vkladáme do jeho milostivých rúk 

 

Rastislavice - Maľovanie kostola. Stretnutie na adventnom koncerte.  

Svätoplukovo - Nové oplotenie farskej záhrady v dĺžke cca 100 m. Ekumenické stretnutia 

spolu 4 krát . 

Svätý Peter - V minulom roku sme v hmotnej sfére nemuseli vykonať žiadne opravy. V 

duchovnej oblasti sa účasť na službách Božích podstatne nezvýšila, a tak za zmienku stojí to, 

že sviatosť Večere Pánovej bola prisluhovaná tradičným spôsobom, keď veriaci pili zo 

spoločného kalicha, rešpektujúc tak slová Pána cirkvi: "...pite z neho všetci." A nikto sa 

nenakazil, neochorel. 

Tekovské Lužany - Cirkevný zbor patrí medzi najmenšie zbory v senioráte, ale aj tak sa 

snaží žiť aktívnym životom. Toho roku sme slávili 70.výročie pamiatky posvätenia 

modlitebne. Sme vďačný bratovi konseniorovi, Martinovi Rieckemu, za slávnostnú kázeň 

a prednášku pri príležitosti výročia presídlenia. Práve vďaka presídleniu vznikol aj náš 

samostatný cirkevný zbor.   

Zlaté Moravce - Neboj sa, malé stádočko, lebo zaľúbilo sa vášmu Otcovi dať vám kráľovstvo.  

Slovo Božie, ktoré nás drží v nádeji, nakoľko príjmy a výdavky CZ sa dostali na hranicu. To 

čo avizujeme od roku 2020 sa teraz naplnilo. Rok 2022 sme takmer ukončili na nule a je pred 

nami rok 2023, ktorý bude rokom transformácie na misijný zbor alebo rokom ukončenia 

zboru. Počas roka sme mali 59 služieb Božích s priemernou účasťou 11 členov. Pietna 

spomienka sa konala v obci Nemčiňany. Ekumenická pobožnosť sa konala pri rodinnej 

hrobke rodiny Kosztolányi, ktorá podporovala evanjelickú cirkev viac ako 400 rokov. V roku 

2022 si mesto Zlaté Moravce pripomenulo 200 výročie narodenia Janka Kráľa. Cirkevný zbor 

na slávnostiach zastupovala s. dozorkyňa Bančáková. V roku 2022  sa napokon uzatvoril spor 

so s. Lichvarčíkovou. Okresný súd v Nitre odsúdil sestru Lichvarčíkovú na dva roky 

s podmienkou za prečin vo veci narábanie s cudzím majetkom. CZ prostredníctvom služieb 

advokátskej uzavrel notársku dohodu o dlhu, v ktorom sa zaviazala splácať dlžobu voči CZ 

130 eur mesačne vo výške 28 000 

eur.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                     

V roku 2022 cirkevný zbor žiadal o povolenie na pripojenie ku kanalizácii. Projektová 

dokumentácia bola uhradená z individuálnych milodarov. K samotnej realizácii napokon 

nedošlo, nakoľko sa cena prác vyšplhala k sume 5 tisíc eur. V súčasnosti sú pripravené všetky 



podklady, chýbajú však finančné prostriedky no i firma, ktorá by realizovala práce so 

všetkými náležitosťami, najmä technickou prípravou.   

Želiezovce - Zbor je administrovaný z Kalnej n. H. V uplynulom roku sme mali tradičné 

Ekumenické Bohoslužby s Reformovanou cirkvou zo Želiezoviec, tentoraz v ich chráme. Na 

fare v Pohronskom Ruskove sme od 22.marca mali 10 Ukrajinských odídencov, ktorým sme 

pomáhali potravinami a tiež celý servis, pre deti škola a tiež sme zabezpečili pre troch 

pracovné zaradenie. Zúčastnili sme sa akcie 75. výročie presídlenia v Galante.  Zúčastnili sme 

sa Zborového dňa v Kalnej n. H. Pokračovali stavebné práce na byte pre farársku rodinu. 

 

12. Duchovný život zborov a túžba po lepšom spoločenstve v zboroch 

 

Tu by som spomenula mimoriadnu snahu mestských cirkevných zborov o pestovanie 

spoločenstva. Brat farár z CZ Nitra vo svojej kňazskej správe píše, že „staršia generácia 

postupne odchádza a ľudia v produktívnom veku skôr preferujú spoločenstvá.“ Tradičná 

forma bohoslužieb mladých ľudí neoslovuje. Preto sa hlavne v mestskom prostredí žiada mať 

odvahu a veľmi citlivo aplikovať do služieb Božích modlitby viacerých členov zboru, 

svedectvá, používanie modernej techniky – najmä preto, aby sa nové piesne, texty z Božieho 

slova, atď. premietali a boli na očiach. „Má to praktický a pedagogický rozmer,“ píše br. 

farár. 

Službami Božími to však nesmie končiť, pretože na ne nadväzuje život spoločenstva. Veľmi 

dobrou myšlienkou je napr. káva po kostole – čas na zdieľanie a vzájomnú komunikáciu. Je 

tiež povzbudením pre ostatné cirkevné zbory, keď vidíme, ako sa na pôde niektorého zboru 

stretávajú nielen deti, mládež a dospelí, ale aj mamičky, oteckovia, spoločenstvo žien, 

spoločenstvo mužov a mnohé ďalšie skupinky. Na takýchto stretnutiach sa predovšetkým 

tvoria a utužujú priateľstvá a formujú spolupracovníci v zbore. Z takýchto spoločenstiev 

potom vychádza aj túžba konkrétnej služby a pomoci napr. trpiacim v nemocniciach a 

domovoch sociálnych služieb, núdznym doma i v zahraničí.  

Chcem preto povzbudiť cirkevné zbory, aby sa nebáli experimentovať s formou služieb 

Božích, ale aj iných stretnutí v zbore. Skúsenosť ukazuje, že tradičné služby Božie v kostole 

pre úzke spoločenstvo „skalných poslucháčov“ nestačia a nevedú k rastu cirkvi. Potrebujeme 

vykročiť smerom von, a konať misiu môžeme najlepšie práve prostredníctvom skupiniek, kde 

sa ich členovia budú navzájom pozývať, povzbudzovať a kde budú môcť rozvíjať svoje 

talenty každý v tej oblasti, ktorá mu je blízka a zrozumiteľná.  

 

13. Hospodársky život zborov a vzájomná pomoc 

 

Cirkevné zbory vo všeobecnosti zápasia s odvodmi do Fondu finančného zabezpečenia cirkvi. 

Založenie fondu bolo nutné, no sumy, ktoré zbory odvádzajú, sú pre niektoré na hranici 

únosnosti a pre iné až likvidačné. Prišlo to v čase pandémie, na ktorú sa v súčasnosti nabaľuje 

zvyšovanie cien v dôsledku hospodárskej a energetickej krízy. Prioritou menších zborov sa 

stalo platenie vlastných nákladov a z toho čo zvýši, prispieť do FFZ. Objavuje sa aj názor, že 

priemerná mzda farára aj s príplatkom z FFZ v čistom je na úrovni minimálnej mzdy, preto by 

si niektoré cirkevné zbory z odvedených prostriedkov mohli platiť svojho farára lepšie 

a k tomu ešte aj zamestnať ďalšieho pracovníka. Odvádzaním toľkej sumy peňazí však zbory 

v čase energetickej krízy môžu stratiť likviditu a preto zvažujú, či im to stojí za to. 

Nasledovné roky budú veľkou skúškou toho, či dokážeme udržať chod našej cirkvi v takej 

náročnej dobe. 

 



V cirkevných zboroch nášho seniorátu pokračuje trend predávania cirkevných budov 

a pozemkov. Je to jasným znakom rapídne sa zmenšujúcej cirkvi. Budovy nemá kto využívať, 

o pozemky sa nemá kto starať. Čo je však pozitívne, získané peniaze sa snažia cirkevné zbory 

investovať do opráv kostolov a farských budov, a zveľaďovať tak priestory, ktoré sa 

v cirkevnom zbore využívajú. 

 

V CZ Bohunice pokračujú s masívnou rekonštrukciou chrámu, pretože ho napadla drevokazná 

huba. V uplynulom roku sa venovali vysušovaniu muriva a likvidácii drevomorky.  

V CZ Levice vymaľovali priestor vestibulu zborového centra a investoval do nového 

vykurovania cirkevných priestorov drevoštiepkou. Zároveň štedrovečernou oferou podporil 

opravu kostola v CZ Bohunice. 

V CZ Neded previedli kompletnú výmenu strechy na kostole, zborovej miestnosti a fare.  

V CZ Nitra zrealizovali rekonštrukciu kotolne výmenou plynových kotlov, vykonali sanáciu 

okien a zatekajúcej strechy.   

V CZ Nové Sady bola opravená a posvätená strecha na kostole. 

CZ Želiezovce pokračoval v budovaní bytu pre farára. Doteraz bola položená podlaha 

v izbách a dlažba v sociálnych miestnostiach, na chodbe a na schodoch.                                                                                                     

Čo sa týka vzájomnej pomoci, v minulom roku sa v rámci seniorátu vyzbierala ofera 

v hodnote 1.147,50 eur pre cirkevný zbor Nové Sady.  

Niektoré zbory sa zapojili do projektu „Koľko lásky zmestíme do krabice od topánok“ 

a pripravili vianočné balíčky pre chudobných a núdznych v Srbsku. Naďalej sa konajú 

zbierky pre Ukrajinu, Turecko a Sýriu, posielajú sa krabice požehnania do vojnových oblastí. 

Vrelá vďaka za každú takúto iniciatívu našich zborov! 

 

 

14. Záver 

 

Záverom tejto správy sa chcem poďakovať bratovi dozorcovi DNS Štefanovi Bosákovi za 

pomoc pri vedení seniorátu. Ďakujem za starostlivú prípravu zasadnutí seniorátneho 

presbyterstva, ako aj za riešenie záležitostí cirkevných zborov. Ďakujem jeho zástupcom, br. 

br. Milanovi Kuruczovi a br. Rastislavovi Vachovi za zastupovanie seniorátu pri rôznych 

príležitostiach v zboroch i v rámci cirkvi, konseniorovi br. Martinovi Rieckemu ale i ses. 

Zuzane Moncoľovej, predsedníčke ZED SPK za každú pomoc a podporu pri operatívnych 

záležitostiach, ktoré si veľmi ochotne brali na starosť. Poďakovanie patrí celému tímu 

seniorátneho presbyterstva a sestre účtovníčke Eve Drdošovej za výbornú spoluprácu, 

tímového ducha, jednomyseľnosť a pohotovosť zastupovať seniorát na zasadnutiach 

kandidačných presbyterstiev a volebných konventov v cirkevných zboroch. Hospodárskemu 

výboru za vykonané kontroly a zvlášť sa chcem poďakovať br. Alfredovi Baroškovi za 

kontrolu výkazov, rozpočtov i štatútov cirkevných zborov a každoročné zostavovanie výkazu 

hospodárenia i rozpočtu seniorátu, čo vykonáva nezištne, odborne a zodpovedne. 

 

Povzbudzujem všetky cirkevné zbory k účasti na plánovaných seniorátnych akciách. Našou 

túžbou je utužiť vzťahy medzi cirkevnými zbormi a vzájomne sa posilňovať vo viere. 

Povzbudzujem cirkevné zbory k účasti aj na plánovaných podujatiach nášho dištriktu a cirkvi, 

a prosím bratov farárov a sestry farárky, aby tieto udalosti v zboroch propagovali a veriacich 

k účasti motivovali svojim vlastným príkladom. Povzbudzujem cirkevné zbory k jednote, 

pokoju a horlivým modlitbám za naše zbory, seniorát, dištrikty i cirkev. 

Božia milosť nech je so všetkými nami!   

                                                                                                   Mária Popičová, seniorka DNS 


